
Bestyrelsesmøde | REFERAT 

19-05-2023 | kl. 18.30 – 21.30| Mødested Birgit  

Mødeleder Claus Christensen 

Referent Mette H. H. Petermann 

  
 

Birgit Pedersen              Jacob H. Høggaard 

Claus Christensen         Mette H. H. Petermann 

Margit Knudsen            Irene Nielsen 

Karin Fredskild             Jørgen Poulsen - afbud 

Thomas Michaelsen 

  

EMNER PÅ DAGSORDENEN 

PUNKT 1: GODKENDELSE AF REFERAT FRA MØDET 4. APRIL | TILDELT TID: 2 MIN 

- Godkendt 

PUNKT 2: GENNEMGANG OG GODKENDELSE AF FORRETNINGSORDEN | TILDELT 

TID: 10 MIN 

- Godkendt. 

PUNKT 3: ØKONOMISK INVESTERING | TILDELT TID: 15 MIN 

- COMPUTER –Bestyrelsen giver tilladelse til, at der indkøbes en, forenings computer som står ved 

formanden, men kan benyttes af alle, i forenings øjemed. Der er økonomi i foreningen til dette. Der 

gives tilladelse til køb af computer samt Office pakke med en prisramme på 5000 kr. i alt. 

 
- FLISHUGGER – bestyrelsen drøfter dette, og ser ikke tilstrækkeligt behov på øen til denne, samt at 

der kan være udfordringer, med ansvar og vedligehold i forbindelse med udlån. Investering i 
dette, godkendes derfor ikke i bestyrelsen. 

PUNKT 4: FUGLESAMLING | TILDELT TID: 20 MIN  

- Fuglesamlingen etableres som et udvalg under Mandøfællesråd  

- Udvalget skal bestå af 5 medlemmer: her af skal minimum 2 personer skal være medlem af Mandø 

fællesråd. Tovholder på udvalget skal være fra Mandø fællesråd og et medlem fra Mandø 
foreningen. De resterende 2 medlemmer udpeges af udvalget.  

- Der skal i det vedhæftede bilag; Natur udstilling Mandø præciseres, at bygningen på Midtvej 7 

skal tinglyses med råderet til fællesrådet 
- Der skal være en entre ‘betaling. Evt. i form af en ø- billet, til øens oplevelse. 

PUNKT 5: REFERAT FRA GENERALFORSAMLINGEN I  SADS | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Punkterne på generalforsamlingen havde ikke meget relevans for Mandø. 

- Der er arbejdes politisk med, at det ikke må koste mere at komme til øerne, end det koster at køre 

på det almindelige vejnet. 



Side 2 

- Næste møde i SADS er på Strynø, hvor der er 50-års jubilæum for sammenslutningen. 

 

PUNKT 6: REFERAT FRA MANDØ BYGNINGSKULTURUDVALG | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Vejledningen er ved at blive trykt. 60 sider om bygningskultur på Mandø. Vejledningen vil blive 

husstandsomdelt. 

 

PUNKT 7: DARK SKY - GADEBELYSNING | TILDELT TID: 10 MIN 
 

- Forslag modtages 24.5. Claus og Birgit til beslutningsmøde 31.5 

- Det stilles spørgsmål til, om der kan komme lyssænkning på lamperne til om natten. Dette vil 
Claus og Birgit tage med til beslutningsmødet d. 31/5. 

- Bestyrelsen får forslagene til kommentar, som medtages på mødet 31/5 

 

PUNKT 8: LEGEPLADSEN | TILDELT TID: 30 MIN  
 

- Legepladsmappen overdrages til Jacob. Der er sikkerhedseftersyn i juni mdr.  

- Forsikringen er tegnet af fællesrådet, men refunderes af Esbjerg kommune 

- Vedligeholdelse; maling af møddingsmur, kuglen, legebanen og nyt trædetov – Bestyrelsen finder 

en dato til arbejdsdag.  

 

PUNKT 9: ARBEJDSGRUPPER | TILDELT TID: 30 MIN  
 

- HISTORIKKEN OM ARBEJDSGRUPPER – Vi kan se, at der nu tales i positive termer om Mandøs 

fremtid, frem for negative. 

- NUVÆRENDE ARBEJDSGRUPPER – Der er fra kommunen og staten, sammenlagt afsat 11 
millioner til områdefornyelsen, hvor af 5 millioner er øremærket til beboerhuset. 

- Der drøftes medlemmer til de pågældende grupper 

 

PUNKT 10: SANKT HØNS | TILDELT TID: 20 MIN  
 

- Arbejdsopgaver mv. drøftes 

 

PUNKT 11: NYHEDSBREV | TILDELT TID: 10 MIN  
 

- Fællesrådet godkender dette. 

 

PUNKT 12: REFERAT FRA MØDE MED ESBJERG KOMMUNE | TILDELT TID: 10 MIN 
  

- Første møde siden efteråret 2021 
- OBS på fyldestgørende referat fra kommunes side. 

 

PUNKT 13: EVT. | TILDELT TID: 5 MIN  
 

- Mobildækning, Der er flere, som har problemer med mobiledækning, efter 3G masten på Mandø er 
nedlagt. Nogen af øens beboer, er bekymret for muligheden for at få hjælp, ved evt. ulykke. Der er 

vigtigt at huske, man altid ringe 112 også uden mobildækning. Der er forslag til, om evt. hotspot 

ved brugsen, Claus taler med brugens om dette. 

 



Side 3 

PUNKT 13: PUNKTER TIL NÆSTE MØDE.  

- Kommunikationsstrategi 
- Medlems hvervning 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 


